
Pracovná skupina POCC/CCC, 17. november 2022

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 17. novembra 2022

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina POCC/CCC

Predsedal: Predsedal generálny sekretár (GS) Pekka Pesonen

Podrobný popis aktivity:

Na schválenie:

odpoveď C-C do verejnej konzultácie o lesoch EÚ●

Jedným z opatrení v rámci novej stratégie EÚ v oblasti lesníctva do roku 2030 je nový legislatívny
návrh týkajúci sa podávania správ o monitorovaní lesov a zhromažďovaní údajov v EÚ, ktorý Komisia
predloží v roku 2023. V rámci neho majú členské štáty pripraviť strategické plány pre lesy a odvetvie
lesníctva pri plnom rešpektovaní zásady subsidiarity. Komisia zahájila verejnú konzultáciu, do ktorej
sekretariát prispel.

Návrh odpovede bol schválený bez námietok.

odpoveď C-C do konzultácie DG AGRI/SANTE o „hybných prvkoch potravinovej bezpečnosti“●

Dňa 22. 6. 2022 Komisia zverejnila balík návrhov na obnovu poškodených prírodných oblastí
v Európe do roku 2050 a zníženie používania pesticídov o polovicu do roku 2030. V nadväznosti na
zasadnutia EFSCM a Poradnej skupiny pre udržateľnosť potravinových systémov zahájili DG SANTE
a DG AGRI konzultáciu. Sekretariát pripravil návrh príspevku, ktorého cieľom je konsolidovať
politické vyhlásenia a vyvíjať tlak na Komisiu.

Skupiny občianskeho dialógu (CDG) – aktualizované informácie

Komisia zverejnila 27. 10. 2022 výzvu na podávanie žiadostí o členstvo v skupinách CDG. Sekretariát
C-C sa bude uchádzať o účasť vo všetkých 7 tematických expertných skupinách (zvlášť za Copa aj
Cogeca, príp. aj za Geopa). Sekretariát bude informovať o ďalšom postupe.

Príprava prezídií 1. a 2. 12. 2022

Pesonen informoval o svojej kandidatúre na post prezidenta FI organizácie MTK. Ak by bol zvolený,
musí po 16 rokoch rezignovať na post generálneho sekretára C-C a konali by sa voľby nového
sekretára.

Aktualizované informácie o SPP

Aktuálne je schválených 20 strategických plánov, ich stručné zhrnutia sú uvedené na webe Komisie.

Sekretariát C-C rozoslal členským organizáciám návrh stanoviska Parlamentu k zmene Zmlúv, ktoré
pripravila europoslankyňa Eugénia Rodriguez Palopová (ES, GUE/NGL) spolu so  pozmeňovacími



návrhmi. Sekretariát pripraví odporúčaný zoznam hlasovania.

Sekretariát referoval o výsledku hlasovania výboru AGRI o návrhu správy spravodajkyne Isabel
Carvalhaisovej (PT, S&D) o dlhodobej vízii pre vidiecke oblasti EÚ, ktoré prebehlo 25. 10. 2022.
Pozmenená správa bola prijatá, hlasovanie pléna je naplánované na december. Výsledok hlasovania
sekretariát zatiaľ označil za relatívne pozitívne, ale správa neobsahuje tému veľkých šeliem, preto
sekretariát pracuje na pozmeňovacom návrhu.

Informácia o interných diskusiách o SPP po roku 2027

Sekretariát informoval o iniciatíve začať s internými diskusiami o podobe budúcej SPP 2027+. Na
začiatku roka 2023 plánuje usporiadať 2 workshopy a po nich interné diskusie v rámci pracovných
skupín.

V diskusii viacerí reprezentanti spochybnili zmysel diskusií, keď zatiaľ nie je jasné, ako sa bude
vykonávať SPP 2020+.

Informácie a výmena názorov na medzinárodný obchod a situáciu na trhu

Sekretariát pripravuje aktualizáciu dokumentu opisujúceho situáciu v odvetví poľnohospodárstva
a na trhu, bude k dispozícii na prezídiách.

Austrália: ďalšie kolo rokovaní prebehne vo februári, zámerom je uzavrieť dohodu do konca leta
2023.

Mercosur: po voľbách v Brazílii, v ktorých bol za prezidenta zvolený ľavicový exprezident Lula da
Silva, je zo strany EÚ väčší záujem dosiahnuť pokrok v dohode. Sekretariát bude vývoj sledovať.

Ukrajina: v júli uzavretá dohoda umožňujúca vývoz UA produktov z niektorých čiernomorských
prístavov bola predĺžená o 120 dní, čo je pozitívne.

Diskusia:

IT a UK informovali o komplikovanej situácii kvôli výskytu vtáčej chrípky. V UK začína byť zjavný
nedostatok vajec a IT kvôli výskytu chrípky stratila exportné trhy.

Sekretariát potvrdil, že v celej EÚ čelí odvetvie hydiny zložitej situácii, vyzval na zaslanie
podrobných informácií sekretariátu.

 

oznámenie Komisie  o dostupnosti hnojív●

Sekretariát referoval o oznámení Komisie, ktoré zverejnila 9. 11. 2022. Označil ho za veľké
sklamanie, pretože poľnohospodárom neposkytuje žiadne krátkodobé riešenia, najmä komisár
Wojciechowski podľa sekretariátu dostatočne nebojoval za záujmy poľnohospodárov.

energetická núdza●

Dňa 18. 10. 2022 navrhla Komisia nové opatrenia na riešenie vysokej ceny plynu v EÚ a na
zabezpečenie jeho dodávok na zimu. Návrhy Komisie prerokovali lídri štátov počas zasadnutia
Európskej rady 20. - 21. 10. 2022. Opatrenia uvítali aj ministri na zasadnutí Rady pre dopravu,
telekomunikácie a energetiku dňa 25. 10. 2022. Budúce zasadnutie Rady pre energetiku sa
uskutoční 24. 11. 2022 s cieľom prijať balík navrhnutých opatrení.



 

Informácie a výmena názorov na:

smernicu o priemyselných emisiách●

Dňa 5. 4. 2022 Komisia zverejnila návrh revidovanej smernice o priemyselných emisiách,  novinkou
je rozšírenie oblasti pôsobnosti smernice – po novom budú do nej zahrnuté všetky poľnohospodárske
podniky zaoberajúce sa chovom dobytka, ošípaných a hydiny s viac než 150 dobytčími jednotkami
(LSU). Vo výbore ENVI je spravodajcom Radan Kanev (BG, EPP), návrh jeho stanoviska sa snaží byť
kompromisom – navrhuje prahovú hodnotu 300 LSU. Vo výbore AGRI je spravodajcom  Benoit
Lutgen (BE, EPP), návrh bol predstavený 24. 10. 2022. V ňom požaduje vyradenie podnikov
zaoberajúcich sa chovom dobytka z oblasti pôsobnosti smernice a zachovanie súčasných prahových
hodnôt (cca 600 LSU) pre chovy ošípaných a hydiny. Podľa sekretariátu bol návrh spravodajcu vo
výbore podporený takmer jednomyseľne (až na ľavicu).

 

Diskusia:

SE reprezentantka upozornila na konflikt 3 politických iniciatív Európskej komisie – novej lesnej
stratégie, revidovanej smernice o priemyselných emisiách a zákona o obnove prírody. Podľa nich
nebude môcť byť pôda využívaná ani ako pastvina, ani ako produkčný les.

CZ reprezentantka referovala o informáciách z výboru ENVI, podľa ktorých by sa mal výsledok
rokovaní o prahovej hodnote oblasti pôsobnosti smernice pohybovať medzi 150-300 LSU. Rokovania
na technickej úrovni však ďalej pokračujú, podrobné informácie prisľúbila zaslať sekretariátu
písomne.

 

aktuálnu činnosť ohľadom návrhu smernice o udržateľnom používaní pesticídov (PPPs)  v C-C a EÚ●

inštitúciách

Sekretariát referoval o ustanovení spravodajkyne vo výbore AGRI, ktorou je Clara Aguilerová (ES,
S&D), vo výbore ENVI Sarah Wienerová (AT, Zelení), ktorá sa nechala počuť, že podporí ciele
zníženia PPPs, ale možno oddelí ekologickú produkciu od konvenčnej v rámci diskusie o tom, ktoré
ošetrenia sa dajú alebo nedajú použiť v citlivých oblastiach venovaných ekologickému
poľnohospodárstvu.

Sekretariát sa bude zameriavať na lobistické akcie vo výbore ENVI a usilovať sa o prehodnotenie
cieľov, ktoré nemajú dostatočný vedecký alebo agronomický základ. V tomto zmysle zašle list
ostatným účastníkom potravinového dodávateľského reťazca na podpis a následne ho zašle Komisii
a spravodajcom v AGRI a ENVI.

obnovu prírody●

Téma bude predmetom budúcej Rady pre poľnohospodárstvo a rybolov. Aktuálne už FI, SE a NL
otvorene návrh Komisie zamietli.

 

Pre informáciu prezídiám:



certifikačný rámec pre odstraňovanie uhlíka●

Certifikačný rámec by mala Komisia zverejniť 30. 11. 2022.

veľké šelmy●

Európsky parlament pripravil návrh uznesenia o ochrane chovu hospodárskych zvierat a veľkých
šeliem v Európe, o ktorom bude plenárne zasadnutie hlasovať 24. 11. 2022. Pre účely lobistických
akcií pripravil sekretariát C-C infografiku zobrazujúcu vývoj populácie a komunikačné oddelenie
pripravuje novú kampaň (s emotívnejšími príspevkami).

výsledky akcie EPRUMA o informovanosti o užívaní antimikrobiálnych látok●

Dňa 8. 11. 2022 sa v Bruseli konal seminár s názvom Zodpovedné užívanie antibiotík v Európe:
Urobíme to najlepšie pre jedno zdravie.

ocenenie za inovácie pre ženy (Women Innovation Awards) 2023●

Aktuálne prebieha príprava ocenenia na rok 2023 s názvom Farmárky v popredí vidieckych oblastí,
pričom kritériá budú zamerané na 3 piliere udržateľnosti.

Sekretariát vyzval členov skupiny POCC/CCC k členstvu v organizačnom výbore .

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

 

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

 

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

 

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.

 


